主編語/陳永賢

Chief Editor's Note / Chen, Yung-Hsien

本期主題:新媒體的跨域思維

Topic of This Issue: Interdisciplinary Thinking in New Media

【專題論文

Thematic Papers



藝術與技術的交互糾纏 從「超限社會」對技術的反思談起

莊偉慈 / Chuang, Wei-Tzu

The Interplay between Art and Technology-A Reflection on Technology from the Perspective of the Exhibition "The Unrestricted Society"



跨越身體向度: 以國立臺灣美術館藝術跨域

策展案作爲研究取徑

黃盟欽 / Huang, Meng-Chin

Beyond Body Orientation: Taking National Taiwan Museum of Fine Arts' Interdisciplinary Curating as Research Path

Δ

「影展 / 戲院」作為 當代錄像藝術的展呈實踐與更新

洪鈞元 / Hong, Jun-Yuan

Presentation, Practice, and Renewal of Contemporary Video Art in 'Film Festivals/Cinemas'

【論文

Papers

前進臺灣・彩繪殖民地

以小澤秋成來臺相關作品爲中心 龔詩文 / Kung, Shih-Wen

Paintings of Colonial Modernization in Taiwan: On the Works Created in Taiwan by Ozawa Shusei



【稿約

臺灣油畫金屬皂現象研究 以郭柏川早期作品爲例

吴盈君、廖芳琪 / Saskia Wu and Liao, Fang-Chi

Research on the Metal Soap Phenomenon in Taiwanese Oil Painting - A Case Study of Kuo Po-Chuan's Early Paintings

118

走出閨閣: 再探陳進之藝術實踐

殷寶寧 /Yin, Pao-Ning

Beyond the Boudoir: Revisiting Chen Chin's Artistic Practice

家國、離散與現代性:洪救國〈女童玩球〉 牽引出的戰後菲華現代藝術交流

謝世英 / Hsieh, Shih-Ying

Homeland, Diaspora, and Modernity: Interplay between Ethnically Chinese Artists in Southeast Asia and Post-War Taiwanese Art

【評論

Review Articles

Understanding New Media Art

沈淑琦 / Shen, Shu-Chi

Understanding New Media Art

藝評裡的創作

讀陳寬育《異獸藏身處的精靈:藝評召喚術》 蔣嘉惠 / Chiang, Chia-Hui

Creativity in Art Criticism: Reading Chen Kuan-Yu's Hiding Place, Art Writings and Other Texts

聲音裝置做爲感知流動媒介 以 2022 台灣雙年展徐嘉駿作品〈區〉、 劉芳一〈地下宮殿、時間機器〉爲例 李莉姝 / Lee, Li-Shu

Sound Installation as a Medium for Perceiving Flow-A Case Study on 'Zone' by Xu Chia-Chun and 'Underground Cistern, Time Machine' by Liu Fang-Yi from the 2022 Taiwan Art Biennial

Submission Guidelines



【 徴 稿 主 題

The Themes of Call for Submissions